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Programmas zivsaimniecības attīstībai 2021.-2027. gadam uzraudzības 

komitejas sēdes 

 

PROTOKOLS 
Rīgā 

2024. gada 11. decembrī Nr. 9.3-26e/1/UK/2024 
 

 
Zemkopības ministrijas 23. stāva zāle (Republikas laukums 2, Rīga) un tiešsaistē 

Zoom platformā 
 

Sēdes sākums: 11:00 
 

Programmas zivsaimniecības attīstībai 2021.-2027. gadam (turpmāk – PZA 2021-2027) 
uzraudzības komitejas (turpmāk – Komiteja) sēdes dalībnieki: 
 

Komitejas locekļi ar balsstiesībām: 

Nr.p.k. 
Institūcijas nosaukums, komitejas locekļa 

ieņemamais amats 
Vārds, Uzvārds 

1.  
Zemkopības ministrijas (ZM) Zivsaimniecības 
departamenta (ZD) direktors – Komitejas 

priekšsēdētājs 
Normunds Riekstiņš 

2.  
ZM ZD Zivsaimniecības atbalsta nodaļas (ZAN) 
vadītāja – Komitejas priekšsēdētāja vietniece 

Edīte Kubliņa 

3.  Lauku atbalsta dienesta (LAD) direktors Andris Grundulis 

4.  
LAD Zivsaimniecības un valsts atbalsta 
departamenta direktors 

Rinalds Vācers 

5.  
Finanšu ministrijas ES fondu stratēģijas 
departamenta Uzņēmējdarbības un inovāciju 

attīstības nodaļas vecākais eksperts 

Jevgēnijs Burovs 

(Kristīnes Ancānes vietā) 

6.  
Ekonomikas ministrijas Uzņēmējdarbības atbalsta 
departamenta direktora vietniece 

Ilze Baltābola 

7.  
Viedās administrācijas un reģionālās attīstības 
ministrijas Dabas aizsardzības departamenta 
direktore 

Daiga Vilkaste 

8.  
Satiksmes ministrijas Investīciju departamenta 
Investīciju programmu vadības sistēmas nodaļas 

vecākā eksperte 

Ieva Braņicka 

9.  

Labklājības ministrijas Sociālās politikas plānošanas 

un attīstības departamenta vadošā eksperte 
horizontālā principa koordinēšanas un ieviešanas 
uzraudzības jautājumos 

Inese Vilcāne 

10.  
Latvijas Pašvaldību savienības Padomniece vides 
aizsardzības jautājumos 

Sandra Bērziņa 

11.  
Kurzemes plānošanas reģiona Attīstības padomes 
locekļa vietnieks, Ventspils novada domes 

priekšsēdētāja vietnieks 

Andis Zariņš 

12.  
Zemgales plānošanas reģiona Attīstības padomes 
priekšsēdētāja vietnieks, Aizkraukles novada domes 
priekšsēdētājs 

Leons Līdums 
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13.  
Rīgas plānošanas reģiona Attīstības padomes 
locekle, Ādažu novada domes priekšsēdētāja  

Karīna Miķelsone 

14.  
Valsts vides dienesta Zvejas kontroles departamenta 
direktora vietnieks, Jūras kontroles daļas vadītājs 

Miks Veinbergs 

15.  Biedrības “Latvijas Lauku forums” padomes locekle Gunta Abaja 

16.  
Valsts Zivsaimniecības sadarbības tīkls (VZST), SIA 
“Latvijas Lauku konsultāciju un izglītības centrs” 
valdes priekšsēdētājs 

Mārtiņš Cimermanis 

17.  
Zivsaimniecības konsultatīvās padomes pārstāvis, 
biedrības „Nacionālās zvejniecības ražotāju 
organizācija” valdes priekšsēdētājs 

Viesturs Ūlis 

18.  
Zivsaimniecības konsultatīvās padomes pārstāvis, 

Latvijas zivju audzētāju asociācijas izpilddirektors 
Mārcis Ziņģis 

19.  
Zivsaimniecības konsultatīvās padomes pārstāvis, 

biedrība “Latvijas Zivrūpnieku savienība” pārstāvis 
Andris Bite 

20.  
Zivsaimniecības konsultatīvās padomes pārstāvis, 
biedrības “Kurzemes Zvejnieku asociācija” valdes 
priekšsēdētājs 

Māris Stankevičs 

21.  
Zivsaimniecības konsultatīvās padomes pārstāvis, 
biedrības “Ziemeļkurzemes zivsaimnieku apvienība” 
valdes loceklis 

Jānis Lagūns 

22.  
Zivsaimniecības konsultatīvās padomes pārstāve, 

biedrības “Jūrkante” padomes locekle 
Inese Koluškina 

 

Komitejas locekļi ar uzraudzītāja un padomdevēja tiesībām: 

1. Eiropas Komisijas (EK) C2 nodaļas vadītāja Alenka Kampl 

2. EK C2 nodaļas vadītāja vietniece Paulina Bartoszewska 

3. EK Latvija programmu kontaktpersona C2 nodaļā  Līga Pīlāga-Jansense  

 

Komitejas locekļi ar padomdevēja tiesībām: 

1. 
Agroresursu un ekonomikas institūta (AREI) Lauku 

attīstības novērtēšanas daļas vadītāja, pētniece 
Elita Benga 

 

Citi dalībnieki: 

1.  
ZM Valsts sekretāra vietnieks, Budžeta un finanšu 
departamenta direktors, Vadošās iestādes vadītājs 

Jānis Šnore 

2.  ZM ZAN vadītāja vietnieks Armands Stahovskis 

3.  ZM ZAN vecākais eksperts Kristaps Pilskalns 

4.  ZM ZAN vecākā eksperte Inese Mjadeļeca 

5.  ZM ZAN vecākā eksperte Zane Līde 

6.  
ZM Lauku attīstības atbalsta departamenta (LAAD) 
Fondu uzraudzības un informācijas koordinācijas 

nodaļas (FUIKN) vadītāja 

Nataļja Silicka 

7.  ZM LAAD FUIKN vadītāja vietniece Ilze Muriņa 

8.  ZM LAAD FUIKN vecākā eksperte Monta Siliņa 

9.  

ZM Starptautisko lietu un stratēģijas analīzes 

departamenta Stratēģijas analīzes nodaļas vadītāja 
vietniece 

Elza Šusta-Vītola 

10.  ZM Budžeta un finanšu departamenta (BFD) Eiropas Daina Siliņa 
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Savienības fondu finanšu vadības nodaļas (ESFFVN) 
vadītāja 

11.  ZM BFD ESFFVN vadītāja vietniece Marika Straume 

12.  ZM BFD ESFFVN vecākā eksperte Zane Ķīkule 

13.  
ZM Preses un sabiedrisko attiecību nodaļa 

Sabiedrisko attiecību speciāliste 
Rūta Rudzīte 

14.  AREI eksperts  Andris Lismanis 

15.  VZST Projektu vadītājs Kristaps Gramanis 

16.  VZST Projektu vadītāja  Liene Feldmane 

17.  
Valsts kancelejas (VK) Pārresoru koordinācijas 
departamenta (PKD) Valsts attīstības nodaļas 

konsultante 

Sanita Kalnača 

18.  
Pārtikas drošības, dzīvnieku veselības un vides 
zinātniskais institūts “BIOR” (BIOR) Zivju resursu 
pētniecības departamenta vadītājs 

Didzis Ustups 

 

Nepiedalās: 

1.  ZM LAAD direktore Liene Jansone 

2.  
VK direktora vietnieks valsts attīstības jautājumos, 
PKD vadītājs 

Pēteris Vilks 

3.  
Vidzemes plānošanas reģiona Teritorijas plānošanas 
nodaļas vadītāja 

Ieva Kalniņa 

4.  
Latgales plānošanas reģiona Attīstības padomes 
loceklis, Rēzeknes novada domes priekšsēdētājs 

Monvīds Švarcs 

5.  
Dabas aizsardzības pārvaldes Dabas aizsardzības 

departamenta direktore 
Gita Strode 

6.  Vides konsultatīvās padomes pārstāvis Valērijs Gabrāns 

7.  BIOR Zinātniskās padomes priekšsēdētājs Aivars Bērziņš 

 

1. Sēdes atklāšana un darba kārtības apstiprināšana 

(N. Riekstiņš) 
 

Komitejas priekšsēdētājs informē par Komitejas sēdes darba kārtību (1.pielikums), 
par to, ka sēdei tiek veikts audio un video ieraksts, lai nodrošinātu protokola 

sagatavošanu, kā arī par to, ka sēdē tiks izskatīti informatīvie jautājumi un tajā piedalās 
arī Eiropas Komisijas (turpmāk – EK) pārstāvji, kas sēdes noslēgumā informēs par 
aktualitātēm.  
 

Komitejas locekļiem iebildumu nav.   
 

2. Progress PZA 2021-2027 īstenošanā un starpposma rādītāju un mērķrādītāju 

sasniegšanā 

(E. Kubliņa, N. Riekstiņš, A. Kampl, V. Ūlis, G. Abaja, R. Vācers) 
 
Vadošā iestāde (turpmāk – VI) informē par PZA 2021-2027 īstenošanas progresu 
(2.pielikums) - prioritātēm pieejamo publisko finansējumu atbilstoši konkrētajiem 

mērķiem; iznākumu un rezultatīvo rādītāju izpildi; ieguldījumu vides un klimata 
mērķos, par progresu, kas panākts, īstenojot stratēģiski svarīgu darbību “Datu vākšana 
un apstrāde zivsaimniecības pārvaldības un zinātniskiem mērķiem”, kā arī par progresu 
publiskā sektora iestāžu, partneru un saņēmēju administratīvo spēju veidošanā. 
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Papildus VI informē par administrēšanas procesu vienkāršošanu. Jau pašlaik ir ieviesti 
vairāk kā desmit vienkāršoto izmaksu veidi pasākumu īstenošanā . Lai ieviestu 
vienkāršoto izmaksu veidus VI ir izstrādājusi arī metodikas, kas saskaņotas ar Revīzijas 

iestādi. VI turpina strādāt pie procesu vienkāršošanas. 
 
EK pārstāve (A. Kampl) iepazīstina ar EK pārstāvēm, kas strādā ar Latvijas PZA 2021-
2027 jautājumiem, un piedalās šajā Komitejas sēdē. Ņemot vērā VI sniegto ziņojumu 

par PZA 2021-2027 īstenošanas progresu, norāda uz ļoti labo izpildes tempu vairākos 
PZA 2021-2027 pasākumos. Tai pat laikā atgādina par N+3 risku attiecībā uz saistību 
atcelšanu EMFAF summai, par kuru nav iesniegts maksājumu pieteikums EK. Lai 
vienmērīgi un harmonizēti tiktu veikta PZA 2021-2027 īstenošana, būtiski ir nodrošināt 

savlaicīgu īstenoto projektu finansējuma izmaksu. Norāda, ka atsevišķās jomās 
uzņemtās saistības jau tagad pārsniedz plānotos sasniedzamos rādītājus, tāpēc aicina, 
balstoties uz pieredzi, kāda ir bijusi līdz šim, izvērtēt nepieciešamību paaugstināt 
atsevišķas sasniedzamās mērķvērtības, ņemot vērā līdz perioda beigām vēl pieejamo 

līdzekļu apjomu. Kopumā EK ir ļoti pozitīvs iespaids par Latvijas PZA 2021-2027 
īstenošanas gaitu līdz šim. 
 
VI pārstāvji norāda, ka izvērtēs EK ieteikumu pārskatīt un paaugstināt dažās jomās 

sasniedzamos mērķa radītājus un, ja attiecīgi būs nepieciešami precizējumi, nāks klajā 
ar ierosinājumiem rādītāju vērtību pārskatīšanai programmā.  
 
Zivsaimniecības konsultatīvā padomes (turpmāk – ZKP) pārstāvis (V. Ūlis) pauž 

bažas par vietējo rīcības grupu kapacitāti īstenot finansiāli ietilpīgos ostu investīciju 
projektus.  
 
VI pārstāvis skaidro ka šajā programmēšanas periodā investīcijas ostās tiek īstenotas 

ar vietējo rīcības grupu (turpmāk - VRG) starpniecību atbilstoši to stratēģijās 
ietvertajiem mērķiem un darbībām. Atzīmē, ka tikai šogad tika uzsākta stratēģiju 
īstenošana un, ka VRG pielāgojas un gūst pieredzi strādāt ar lielajiem ostu projektiem. 
Vienlaikus arī atzīmē, ka VRG ir jāizvērtē iesniegto projektu atbilstība VRG 

izstrādātajai teritorijas attīstības stratēģijai, bet projekta atbilstību normatīvajiem 
aktiem, kurai varētu būt nepieciešamas padziļinātas zināšanas, veic Lauku atbalsta 
dienests (turpmāk - LAD).  Papildus VI informē, ka vairāki iesniegtie projekti 
investīcijām ostās vēl tiek vērtēti LAD, tāpēc to informācija nav redzama prezentācijā 

iekļautajos datos. 
 
VRG pārstāve (G. Abaja) informē, ka ostu projektu vērtēšana notiek tieši tāpat kā 
visiem citiem projektiem t.i. aptuveni vienu mēnesi un tā laikā tiek vērtēta atbilstība 

stratēģijai. Tālāk savu vērtējumu par projekta apstiprināšanu veic LAD.  
 
VI pārstāvis informē, ka VI rūpīgi sekos līdzi ostu projektu īstenošanas progresam, kas 
ir būtiski gan zilās ekonomikas, gan arī Latvijas piekrastes attīstības kontekstā.  

 
ZKP pārstāvis (V. Ūlis) uzsver, ka ostu projekti ir laikietilpīgi un tas ir jāņem vērā. 
 
VI informē, ka iniciatīvas nepieciešamajām investīcijām ostās ir iestrādātas VRG 

stratēģijās, tāpēc  atbalsta pretendenti jau savlaicīgi bija informēti par šīm iespējām un 
var savlaicīgi gatavoties projektu iesniegšanai. Savukārt, projektu īstenošanas termiņš 
ir līdz diviem gadiem pēc tā apstiprināšanas LAD, līdzīgi kā tas veiksmīgi darbojies 
iepriekšējā plānošanas periodā. 
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LAD pārstāvis (R. Vācers) informē, ka VRG visu ostu finansējumu ir izsludinājušas 
projektu pieteikšanai, kā arī, ka projekti ir iesniegti par visu pieejamo finansējumu. 

Apstiprinātie projekti visticamāk tiks īstenoti divu gadu laikā, daži projekti vēl ir 
vērtēšanā. LAD nesaredz problēmu ar ostu  projektu sasniedzamo rādītāju izpildi.  
 
VI informē, ka pastāvīgi seko līdzi PZA 2021-2027 īstenošanas gaitai. Iespējams, ja 

būs vajadzība, nākošajā gadā nāks klajā ar priekšlikumiem izmaiņām PZA 2021-2027, 
kas var būt nepieciešamas saistībā ar finanšu resursu izmantošanas efektivitātes 
palielināšanu, bet pašreiz nav identificēts, ka tāda vajadzība būtu.  
 

Komiteja pieņem zināšanai VI sniegto informāciju par progresu PZA 2021-2027 

īstenošanā un starpposma rādītāju un mērķrādītāju sasniegšanā , progresu, kas 

panākts, īstenojot stratēģiski svarīgu darbību, kā arī progresu publiskā sektora 

iestāžu, partneru un saņēmēju administratīvo spēju veidošanā .  

 

3. Komunikācijas un redzamības darbību īstenošana  

(R. Rudzīte, A. Kampl, N. Riekstiņš, G. Abaja) 
 

VI sniedz informāciju par īstenotajiem informācijas un publicitātes pasākumiem, tajā 
skaitā, par institūciju tīmekļa vietnēm, kur pieejama informācija par PZA 2021-2027,  
kā arī par vizuālās identitātes un komunikācijas vadlīnijām (3.pielikums). 
 

EK pārstāve (A. Kampl) pateicas par ieguldīto darbu komunikācijas un redzamības 
darbību īstenošanā. Jautā, vai ir veiktas kādas sabiedrības pārstāvju un profesionāļu  
aptaujas, vai  ir zināms, kāda ir bijusi informācijas sasniedzamība sabiedrībai.  
 

VI pārstāve atbild, ka VI iestādes ietvaros tiek uzmanīgi sekots līdzi komunikācijas 
sekmēm un rezultātiem. VI informē arī, ka katru gadu Finanšu ministrija kā visu ES 
fondu koordinējošā iestāde komunikācijas jomā, veic pētījumu sadarbībā ar jomas 
profesionāļiem par ES fondu atpazīstamību. VI pārstāvis papildus informē, ka 

iepriekšējā periodā, īstenojot Rīcības programmu zivsaimniecības attīstībai 2014-2020 
nepārtraukto novērtēšanu, šāds izvērtējums tika veikts un tā rezultāti tiek ņemti vērā 
tālākajā komunikācijā. Arī šajā periodā VI šo jautājumu aktualizēs, kad šāds 
izvērtējums nesīs lielāko pienesumu. 

 
VI aicina, ja Komitejas locekļi saskata kā labāk var sasniegt zivsaimniecības nozares 
pārstāvjus, izmantojot kādus alternatīvus komunikācijas paņēmienus vai saziņas 
kanālus papildus jau esošajiem, izteikt VI savus ierosinājumus.  

 
VRG pārstāve (G. Abaja) piebilst, ka sabiedrībai tiek sniegta informācija arī caur VRG 
mājaslapām, tāpat arī tiek veidoti dažādi video sižeti, kas popularizē programmas 
nozīmību. VRG publicētā informācija ir ļoti saistoša tieši konkrētās teritorijas gan 

nozares, gan sabiedrības pārstāvjiem.   
 
Komiteja pieņem zināšanai VI sniegto informāciju par komunikācijas un 

redzamības darbību īstenošanu. 
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4. Veicinošo nosacījumu izpilde un to piemērošana  

(E. Kubliņa, N. Riekstiņš) 

 

VI informē par PZA 2021-2027 ietvertajiem veicinošajiem nosacījumiem attiecībā uz 
publiskā iepirkuma, valsts atbalsta nosacījumu, Pamattiesību hartas un ANO 
Konvencijas par personu ar invaliditāti tiesībām piemērošanu. VI informē, ka LAD līdz 

šim nav konstatējis pārkāpumus, kas saistīti ar Pamattiesību hartas un personu ar 
invaliditāti tiesību ievērošanas nosacījumiem (4.pielikums).  
 
VI norāda, ka ir izstrādāti skaidri mehānismi un normatīvie akti, kuri nodrošina 

horizontālo veicinošo nosacījumu ievērošanu, to apraksts detalizēti ir ietverts PZA 
2021-2027, līdz ar to piedāvā turpmāk Komitejā neatkārtot veicinošo nosacījumu 
izpildi pamatojošo dokumentu un procesu izklāstu, bet ietvert tikai informāciju par 
konkrētiem pārkāpumiem projektos, ja tādi tiktu konstatēti.  

 

Komitejas locekļiem par šo VI ierosinājumu iebildumu nav. 

 
Komiteja pieņem zināšanai VI sniegto informāciju par veicinošo nosacījumu 

izpildi un to piemērošanu. 
 

5. Informācija par horizontālo principu “Vienlīdzība, iekļaušana,  

nediskriminācija un pamattiesību ievērošana”                                              

(I. Vilcāne, A. Kampl, N. Riekstiņš, M. Stankevičs) 
 

Labklājības ministrijas (turpmāk – LM) pārstāve (I. Vilcāne) informē par 
vienlīdzības, iekļaušanas, nediskriminācijas un pamattiesību principu ievērošanu. 

Iepazīstina arī ar statistiku par diskrimināciju Latvijā, darba samaksas atšķirībām pa 
dzimumiem u.c. statistiku. Sniedz informāciju par problēmām, ar kurām saskaras 
sievietes zivsaimniecības nozarē, kā arī, kādā veidā varētu veicināt dzimumu līdztiesību 
un nediskrimināciju. Tāpat arī informē par informatīvo un komunikācijas pasākumu 

piekļūstamības nodrošināšanu un sniedz “labās prakses” piemērus šajā jomā 
(5.pielikums). 
 
VI pārstāvis aicina LM prezentācijā Komitejas pārstāvjiem sniegto informāciju 

izplatīt arī pārstāvēto nozares nevalstisko organizāciju biedriem. 
 
EK pārstāve (A. Kampl) pozitīvi vērtē to, ka Komitejas sēdē tiek sniegta informācija 
par šiem horizontālajiem principiem, pamatojoties uz nozares datiem , un ka skaidri tika 

atspoguļoti piemēri, kā uzlabot situāciju un radīt jaunas iespējas.  EK pārstāve pauž 
interesi par  to kā EJZAF varētu tikt izmantots, lai uzlaboto situāciju, un kādi pasākumi 
būtu jāievieš. 
 

VI pārstāvis pauž, ka krasai pieejas maiņai nozares darbības jomās ir nepieciešams ilgs 
laiks, jo tas saistīts ar zivsaimniecības nozares  darbu specifiku un vēsturiskajām 
tradīcijām, kas pastāv nozares dažādajos sektoros. VI papildus akcentē jautājumu, ka 
šobrīd liela problēma ir ar paaudžu nomaiņu (jaunu cilvēku piesaiste), kas ir vitāli 

nepieciešama nozarē. 
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ZKP pārstāvis (M. Stankevičs) uzrunā nozares pārstāvjus ar priekšlikumu aktīvāk 
nodot nozares uzņēmumus pēctecībā tieši sieviešu ģimenes pārstāvēm, papildus arī 
min, ka tādi piemēri jau pastāv.  

 
Komiteja pieņem zināšanai LM sniegto informāciju par horizontālo principu 

“Vienlīdzība, iekļaušana, nediskriminācija un pamattiesību ievērošana” . 
 

6.1. Novērtēšanas plāna īstenošana 

(E. Šusta-Vītola, A. Kampl, N. Riekstiņš, E. Benga) 
 

VI informē par PZA 2021-2027 izvērtēšanas plāna īstenošanu 2023. gadā, tajā skaitā 

par nozares izturētspējas kvalitatīvo novērtējumu, sākotnējās situācijas novērtējumu 
PZA 2021-2027 ieviešanai, metodisko atbalstu sabiedrības virzītas vietējās attīstības 
(SVVA) stratēģiju izstrādē (6.pielikums). Saistībā ar izvērtēšanas plāna sagatavošanu 
2025. gadam, VI aicina Komitejas locekļus iesniegt idejas vai ierosinājumus, ja tādi 

ir,  par viņuprāt nepieciešamajām izvērtējumu tēmām. 
 
EK pārstāve (A. Kampl) aicina turpmāk detalizētāk izskatīt attiecīgajā periodā veiktos 
novērtējumus Komitejas sēžu laikā, kā arī atvēlēt laiku diskusijai par tiem. Tāpat arī 

EK pārstāve vērš uzmanību tam, ka apstiprinātais daudzgadu novērtēšanas plāns ir 
diezgan vispārīgs un VI iepriekš apņēmās, ka tā ierosinās Komitejā apstiprināšanai 
ikgadējus novērtēšanas plānus. Tā kā ir jau decembra vidus, EK pārstāve interesējas, 
kad Komiteja saņems priekšlikumu 2025. gada novērtēšanas plānam. 

 
VI ņem vērā EK aicinājumu atvēlēt vairāk laiku novērtējumu izskatīšanai un diskusijai 
par tiem Komitejas sēdēs. Norāda, ka darba kārtībā ir paredzēta prezentācija un 
diskusija par Finanšu instrumentu izmantošanas ex-ante novērtējumu. Uz jautājumu 

par nākamā gada plāna novērtējumu tēmu saskaņošanu ar Komiteju, VI atbild, ka 
iepriekš tika panākta vienošanās, ka VI uzklausa un izvērtē Komitejas locekļu sniegtus 
ierosinājumus izvērtēšanas tēmām novērtēšanas plāna konkrētam gadam izveidei. 
Atbilstoši tam VI vēlreiz aicina Komitejas pārstāvjus izteikt priekšlikumus 

novērtējumu tēmām. Tam vēl ir laiks, jo plāns tiks apstiprināts nākamā gada sakumā. 
VI arī uzsver, ka plāns nav stingri fiksēts gada garumā, un ja gada laikā rodas kādas 
svarīgas nepieciešamības izvērtējuma veikšanai vai ir steidzama vajadzība to 
papildināt, plāns tiek attiecīgi aktualizēts, iekļaujot nepieciešamos papildinājumus.  

 
Agroresursu un ekonomikas institūta (turpmāk - AREI), kuram ir deleģēta funkcija 
PZA 2021-2027 novērtējumu veikšanai, pārstāve (E. Benga) informē, ka visi veiktie 
novērtējumi ir pieejami AREI mājaslapā, kā arī apliecina to, ka AREI vienmēr ir gatavs 

prezentēt informāciju par novērtējumiem Komitejas sēdēs.  
 
VI pārstāvis informē, ka arī Zemkopības ministrijas tīmekļa vietnē ir pieejama 
informācija par veiktajiem novērtējumiem – ar saiti uz veiktajiem novērtējumiem AREI 

tīmekļa vietnē.  
 
Komiteja pieņem zināšanai VI sniegto informāciju par novērtēšanas plāna 

īstenošanu. Saistībā ar izvērtēšanas plāna sagatavošanu 2025. gadam, VI aicina 

Komitejas locekļus iesniegt priekšlikumus nepieciešamo izvērtējumu iespējamām 

tēmām. 
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6.2. Finanšu instrumentu ex-ante novērtējums 

(E. Benga, A. Lismanis, M. Cimermanis, M. Ziņģis, N. Riekstiņš) 
 

PZA 2021-2027 novērtēšanas eksperti no AREI informē par tirgus nepilnību 

izvērtēšanu finanšu instrumentu (turpmāk - FI) jomā zivsaimniecībā. Detalizēti tiek 
sniegta informācija par šobrīd pieejamo FI izmantošanu, finanšu un zivsaimniecības 
nozares pārstāvju viedokļiem par FI pielietojumu zivsaimniecības nozarē, par 
zivsaimniecības nozares specifiku un Igaunijas pieredzi FI izmantošanā 

zivsaimniecībā. Galvenais secinājums, kas izriet no šī izvērtējuma norāda uz to, ka 
papildus finansējums PZA 2021-2027 ietvaros FI ieviešanai nav nepieciešams  
(7.pielikums). 
 

VI pārstāvji papildus informē, ka nozare pilnā mērā neizmanto tos FI, kas ir pieejami, 
tāpēc FI sniedzējiem un citiem iesaistītajiem ir jāmeklē stimuli, kas veicinātu nozari 
efektīvāk izmantot esošās FI iespējas.  
 

Valsts Zivsaimniecības sadarbības tīkla pārstāvis (M. Cimermanis) jautā – vai 
aptaujās tika identificēts, tas ka mazajiem zivsaimniecības nozares uzņēmumiem ir 
grūtības piekļūt FI?  
 

AREI pārstāvji atbild, ka bankām ir savi finansējuma piešķiršanas nosacījumi un ka 
tās prasa izpildīt noteiktus kritērijus, respektīvi, ir jābūt konkrētam uzņēmuma 
apgrozījumam un ekonomiskai bāzei uz ko pamatojoties bankas sniedz pieeju FI, tāpēc 
atsevišķiem mazajiem uzņēmumiem, kas nevar pierādīt pamata nosacījumu izpildi, 

tiešām varētu būt grūtības piekļūt FI. 
 
ZKP pārstāvis (M. Ziņģis)  vērš uzmanību, ka akvakultūras uzņēmumi izvērtējuma 
laikā bija anketēti mazā skaitā, tāpēc citreiz aicina vērsties pie akvakultūras 

organizācijas, kas palīdzētu izplatīt anketas saviem biedriem.  
 
Komiteja pieņem zināšanai  PZA 2021-2027 novērtēšanas ekspertu sniegto 

informāciju par finanšu instrumentu ex-ante novērtējumu un to, ka no 

izvērtējuma izriet, ka paredzēt papildus pasākumus un finansējumu FI 

īstenošanai PZA 2021-2027 ietvaros nav nepieciešams. 
 

7. Pašreizējās aktualitātes un politikas nostādnes Jūrlietu un zivsaimniecības 

ģenerāldirektorātā 

(A. Kampl) 
 
EK (A. Kampl) informē par politikas attīstības jaunumiem – Jūrlietu un 

zivsaimniecības ģenerāldirektorāta komisāra C. Kadisa izvirzītajiem galvenajiem 
uzdevumiem; par kopējās zivsaimniecības politikas regulas izvērtējuma procesu un 
citiem Eiropas Jūrlietu un zvejniecības fonda, kā arī Eiropas Jūrlietu, zvejniecības un 
akvakultūras fonda veicamajiem novērtējumiem; par daudzgadu finansējuma ietvara 

gatavošanu nākamajam periodam, kā arī par akvakultūras attīstības veicināšanas 
iniciatīvam (8.pielikums).  
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Komiteja pieņem zināšanai EK sniegto informāciju par aktualitātēm un 

pašreizējām politikas nostādnēm Jūrlietu un zivsaimniecības ģenerāldirektorātā.  
 

 
8. Sēdes noslēgums 

 
Plkst. 14:15 Komitejas priekšsēdētāja sēdi pasludina par slēgtu. 

 
 
 
 

Komitejas priekšsēdētājs                N. Riekstiņš 
 

 
 

 
 

Protokolēja            M. Siliņa 
 

ŠIS DOKUMENTS IR PARAKSTĪTS AR DROŠU 

ELEKTRONISKO PARAKSTU UN SATUR LAIKA ZĪMOGU 


